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Sára, 2015 nyarán nehéz, de elõremutató döntést hozott akkor, amikor elfogadta a Ferencváros 
megkeresését, így jelenleg a Ferencváros Nõi Kézilabda csapatának igazolt játékosa. 
Sára az U-17-es európa bajnoki tornán a magyar válogatottal bronzérmet szerzett az augusztusi 
macedóniai európai bajnokságon. Több mint 1 éve kapott elõször meghívást a válogatottba, a 
2015 márciusában megrendezett európa bajnoki selejtezõn a torna legjobb kapusának válasz-
tották.

Általános iskolai tanulmányait a Kalmár Zoltán tagintézményben végezte, jelenleg a Fradi 
játékosa.  A Ferencvárosi Torna Club NB I. Ifjúsági, junior és NB I/B junior és felnõtt csapatában 
véd. Az U17-es Európa bajnoki selejtezõn nyújtott teljesítménye alapján a Ferencvárosi Torna 
Club és az Albert Alapítvány is elismerésben részesítette ez év novemberében.
Sára a Kõbányai Szent László Gimnázium emelt matematika tagozatos osztályába jár, a József 
Attila Kollégiumban él Budapesten. Amint megtudtuk tõle, egy napja általában úgy alakul, hogy 
minden reggel 6 órakor ébred. Hetente négyszer van 0. órája, így csak egyszer teheti meg, hogy 
7.30-ra megy iskolába.  Többnyire 7-8 tanórája van, majd az iskola után egybõl az Elek Gyula 
Arénába siet. 16 órától kezdõdik az edzés, amire már bemelegítve kell megérkeznie. Az edzések 
18 óráig tartanak. 18.40-re ér a kollégiumba, ahol megvacsorázik, telefonon beszél a szüleivel, 
aztán kezd el tanulni. Általában 10 óráig, vagy esetleg még tovább is. Péntekenként haza tud jönni 
újvárosra, ha szombaton nincs meccs. A hétvége sajnos elég rövid - írta meg nekünk - hisz 
vasárnap reggel vissza kell utaznia Pestre, mert délutánonként szinte mindig meccs van. Iskolai 
tanórák ide,vagy oda, de Sárának gyakran délelõttönként is mennie kell a felnõtt csapat edzéseire, 
ilyenkor kikérik az iskolából. Egy mondatban összefoglalva, igen elfoglalt és feszes napirend 
szerint él fiatal kora ellenére.                                                                                                                                    
A tanulás, edzések, meccsek mellett, ha van szabadideje, szívesen találkozik a barátnõivel, szeret 
olvasni, zenét hallgatni.
Sárának egy szép sportmondással gratulált polgármester asszony:
,,A játékosokban legyen meg a tudás és akarat. Az akaratnak azonban erõsebbnek kell lennie a 
tudásnál, ez a titok nyitja. ..... Egy csapat csak akkor juthat fel a csúcsra, ha egy cél lebeg minden 
csapattag szeme elõtt: legjobbnak lenni.”
Te, aki igazi csapatjátékos vagy, méltán vívtad ki városunk elismerését. Mégegyszer gratulálok ez 
évi teljesítményedhez és ezúton is szeretném megköszönni munkádat!

Soha ne feledd, hogy egy kisvárosból indultál, ahonnan mindig szeretettel és büszkén követik 
sportpályafutásodat. Ha az élet úgy hozza, játékosként is bármikor szívesen fogadunk, 
hazavárunk!

folytatás a következõ oldalon

A 2015. év utolsó, munkaterv szerinti 
ülésén a napirendi pontok 
megtárgyalása elõtt a hagyományokhoz 
híven ezen a napon adják át a sport 
területén kiemelkedõ teljesítményt 
nyújtók elismerését.  De rendhagyó volt 
a testületi ülés olyan tekintetben is, 
hogy városunk egészségügyi dolgozói, 
húsz éve praktizáló orvosai ezen a 
napon vehették át címzetes fõorvosi 
tanúsítványuk elismeréseként a város 
emléklapját. 

Az elismerõ szavakat szeretném 
megosztani az újság olvasóival is:

,,AZ ÉV SPORTOLÓJA 2015" 
kitüntetõ díjat képviselõ-testületünk 
ebben az évben 

Megannyi gyermeket látunk a sportpályán, 
akirõl elmondhatjuk: tehetséges, de… lus-
ta, nem elég céltudatos, tehetséges, de … 
más területet tart fontosnak, lemorzsoló-
dik.

Suba Sáránál ellenben elhagyhatjuk a – DE 
– kötõszócskát. Korát is jelzõ ,,rövid” 
pályafutása igen kiemelkedõ. A balmazúj-
városi 16 esztendõs játékos 2011-ben kez-
dett el kézilabdázni a Kalmár DSE-ben.  
Nagybátyja is kézilabdakapus volt, ráadá-
sul Sára a labdától sem félt, így magától 
értetõdõen a vonalra állt. Saját elmondása 
szerint kezdetben azért még nem ment 
flottul a védés, ám olyan ember, aki meg-
csinálja, amit kitalál, így gyorsan a helyi 
egyesületben kötött ki.                                          
Melkó Károly edzõ mellett már 2012-ben a 
pécsi  Diákolimpián II. helyezést értek el, 
majd a következõ évben Hódmezõvásár-
helyen IV. lett a csapat.
2012/13-as szezonban megyei bajnokok 
lettek, ahol Sára már a felnõtt csapatban 
játszott. Feljutottak az NBII-be, ahol 
Király Annamária lett az ügyes, fiatal 
kapus edzõje.  
A következõ 2013/14-es szezonban 
megnyerték a bajnokságot, feljutottak az 
NBI/B-be.                              
Sáránál a kiváló adottságok szorgalommal 
párosultak/ párosulnak. 
Dayka István edzõje nyilatkozta, hogy 
,,Sára gyors, intelligens, és a fizikai para-
méterei is megfelelõek. Nagyon pontosan 
látja, hogy még sokat kell dolgoznia és 
tanulnia, és õ hajlandó is erre. Sokat 
elmond a képességeirõl, hogy – különösen 
kapusként – tizenöt évesen már a felnõtt 
NB I/ B-s csapat húzóembere.”

SUBA SÁRA 
kézilabdázónak ítélte meg.
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CÍMZETES FÕORVOS

Kívánok Neked, szüleidnek, edzõidnek képviselõ-testületünk nevé-
ben további erõt, kitartást, hogy még sokáig öregbítsd/ öregbít-
hessétek városunk, országunk jó hírét.
(Kérlek, vedd át kitüntetésedet.) 

,,BALMAZÚJVÁROS SPORTJÁÉRT" kitüntetésben részesítette 
képviselõ-testületünk                       
POSTA ISTVÁN -t, a Balmazsport Egyesület elnökét.

Posta István egy Balmazújvároson kevésbé ismert sportág, az 
erõemelés és testépítés népszerûsítését tûzte zászlajára. Az egyesület 
sportolóit önzetlenül segíti, több mint 10 éve testformáló, erõsítõ 
konditermet üzemeltet. 2008-ban Balmaz-kupa testépítõ versenyt; 
2009-ben Balmaz-Nyír kupa testépítõ versenyt; 2009. május 1-én 
Balmaz Builder erõemelõ bemutatót, versenyt; 2011-12-ben a Leuké-
miás Gyermekekért Alapítvány jótékonysági programján bemutató-
kat szervezett, míg 2015. szeptember 22-én, az Autómentes nap egyik 
helyszínének házigazdája volt konditerme.
A versenyszervezések mellett István testépítésben 2008-ban 7. helye-
zett, míg 2014-ben Budapesten a Bodysport kupán 11. helyezést ért el. 
Erõemelésben 2006-tól vesz részt regionális és országos versenyeken. 

Ezek közül néhány: 2010-ben Gyöngyösön a Masters kategória 
100 kg-os versenyszámában I. hely; 2011-ben Érden, az Országos 
Bajnokság II. helyezettje;  WUAP Világkupa I. hely; Egerben a 
GPC Európa Bajnokság 100 kg-os versenyén I.hely – Európa 
bajnoki cím tulajdonosa; 2013-ban Abasáron 90 kg-ban I. hely; 
2014-ben Gyulán a 82,5 kg-ban szervezett Masters kategóriában
I. helyezést ért el.
A 2015. évi Világkupa Versenyen Füzesgyarmaton - 90 kg: II. hely; 
illetve a  Fitbalanse Budapest  versenyen – 90 kg-ban lett: II. hely.

Posta István építõipari vállalkozóként dolgozik, így különösen 
értékelendõ, hogy munkája után még marad ereje és akarata edzésekre 

járni. Feleségével, Ibolyával, - gyakran felnõtt korú gyermekeikkel 
együtt - serényen munkálkodnak az egyesület sikeréért.
Posta István segítõkész, kitartó ember, kinek hatására és segítségével 
Cseh Julianna, Ecsedi Nóra, Pap Judit, Kertész Lilla, Kecskés László, 
Túri Gábor, Felhõsi István, Gém László, Horváthné Tóth Mónika, 
Szántai Sándor mind testépítésben, mind erõemelésben kiemelkedõ 
eredményeket értek el. 
Folyamatos önképzéssel, szakirodalom olvasásával, kitartó edzé-
sekkel példaértékû teljesítményt mutat fel a fiatalabb generációnak. 
Az a fajta személyiség, aki törekszik a teljes harmóniára, nemcsak az 
izmai vannak ,,rendben". Csendes, segítõkész személyiségével példa-
értékûen támogatja az önmaguk külsõ megjelenésére adó, mozogni 
vágyó, sportolni szeretõ embereket. ,,Tehetség, kemény munka, ki-
tartás és szerencse. Mind szükséges, ha gyõzni akarunk. Rajtunk 
múlik, hogy betartjuk-e a szabályokat, vagy a könnyebb utat választ-
juk. Sokszor a megérzéseinkre kell hagyatkoznunk, de egy jó edzés-
tervvel, komoly akaraterõvel elérhetjük a célunkat! Ha kell, fogyunk, 
ha kell még eszünk, hogy a megfelelõ kategóriában mérhessük össze 
erõnket! Bárhogy is döntünk, versenyzések nélkül is a legfontosabb, 
hogy élvezzük azt, amit csinálunk, és ne adjuk fel az elsõ megtorpanás 
után.” - szokta mondani útravalóként a fiatalabbaknak. 
Ez évi tudatos felkészülése és eredményei alapján, a Balmazsport 
Egyesület elnökeként végzett többéves önkéntes munkája, és a 
szakszerûen üzemeltetett (megfizethetõ) konditerem vezetése miatt 
példaértékûnek tartja képviselõ- testületünk közösségi munkáját. 
,,Az életben is - ahogy a színházban - néha vannak tökéletes pillana-
tok, amikor a csillagok szerencsésen együtt állnak, és az ember pon-
tosan ott van, ahol lenni szeretne, nagyszerû emberekkel körülvéve, és 
azt csinálja, amit akar.” - írta Cora Carmack.
Nos! Posta István életformája, mindennapi munkája, sportszeretete 
nekünk azt bizonyítja, hogy Õ azt csinálja, amit szeret. Ehhez 
kívánunk további sikereket, kitartást és jó egészséget.                                      
(Kérem, vegye át kitüntetését.) 

Az a háziorvos, aki 20 éven keresztül 
folyamatosan körzeti, illetve háziorvosi 
feladatokat, körzeti gyermekorvosi, 
illetve házi gyermekorvosi feladatokat 
látott el, valamint az-az alapellátást 
végzõ fogorvos, aki 20 éven keresztül 
folyamatosan fogorvosi alapellátási 
feladatokat látott el, a címzetes fõorvosi 
cím használatára jogosult. 

,,A háziorvos, gyermekorvos, fogorvos 
hosszú évtizedeken át teszi a dolgát, 
folyamatosan képzi magát, és még sincs 
szakmai elõmeneteli lehetõsége, sohasem 
lehet fõorvos. 
Ezen óhajt változtatni az odaítélt címzetes 
fõorvosi elismerés“ - mondta Dr. Balogh 
Sándor, az Országos Alapellátási Intézet 
(OALI) fõigazgatója a törvényalkotást 
követõen.

Városunk képviselõ testülete mindig is fontosnak érezte, hogy az 
egészségügyi ellátás magas szakmai színvonalon, kiemelkedõen jól 
felszerelt rendelõkben valósuljon meg. De a külsõ körülmények mit 
sem érnek, ha nincsenek orvosok, szorgalmas, szakmájukat szeretõ 
asszisztensek. 
Ezért élve a  ,,CÍMZETES FÕORVOS” -i  cím használatának lehetõ-
ségével úgy döntött a város vezetése, hogy emléklappal ismeri el 
orvosaink munkáját.

Bár a jogalkotó - egy kicsit üresen / pénz nélkül hagyta e szép elis-
merés használatának jogi feltételét – a képviselõ-testület azonosulva 

az eredeti szándékkal, ünnepélyes keretek között köszönte meg 
gyógyító orvosaink munkáját.
,,Az országban mintegy tízezer gyermekorvos, háziorvos, fogorvos 
dolgozik, akik kulcsfontosságú szerepet játszanak a betegek 
gyógyításában. Rajtuk múlik, hogy megfelelõ szakorvoshoz kerüljön 
az, aki hozzájuk fordul. Emellett sok esetben megtapasztaljuk, hogy 
õk ismerik a legjobban a betegeiket. Városvezetõként is elmondha-
tom, hogy jó néhány esetben, amikor segítséget kértünk egy-egy 
lakosunk ügyében, õk tudták, ismerték az adott személy szorongásait, 
családi  és  szociális  hátterét. Orvosaink  tudják és  átérzik  a  betegek 

folytatás a következõ oldalon

Takács Erika
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Április 11-én indulnak el a Lufthansa új, menetrend szerin-
ti, egész évben közlekedõ járatai München és Debrecen kö-
zött. A 98 férõhelyes, Bombardier CR9-es, két osztályos 
(business és turista) gépek hetente háromszor, hétfõn, szer-
dán és pénteken közlekednek Bajorország és Debrecen kö-
zött.
A járat 9:45-kor száll fel Debrecenbõl és 11:25-kor landol 
Münchenben, a bajor fõvárosból induló utasok 7:30-kor száll-
nak fel és 9:05-kor érkeznek a cívisvárosba. A Debrecenbõl in-
duló utasok 130 müncheni csatlakozás közül választhatnak ren-
geteg célállomás felé.
Ofer Kisch, a Lufthansa Csoport kelet-közép-európai regioná-
lis igazgatója szerint ezzel „kinyílik a világ Debrecen számára, 
és Debrecen a világ felé“. A Lufthansa egyébként a nagy hazai 
kereslet miatt döntött a további fejlesztés mellett, hiszen a né-
met fuvarozó továbbra is a második legnagyobb légitársaság 
Budapesten, és forgalma dinamikusan bõvül.
Seszták Miklós fejlesztési miniszter a sajtótájékoztatón rámu-
tatott: a következõ hét évben 220 milliárd forintnyi forrás érke-
zik Debrecen közlekedési infrastruktúrájának fejlesztésére.
„A mostani járatnyitás átírja a város jövõbeni gazdaságfejlesz-
tési irányát, hiszen London, Párizs, Milánó, Malmö, Eindho-
ven és Brüsszel után újabb városba indul közvetlen járat“ – mu-
tatott rá Papp László polgármester. „A debreceni repülõtér 

Teljes körûen akadálymentesített, kibõvült feladatkörrel ellátott kormány-
ablak kezdte meg mûködésést 2015. december 11-én Balmazújvároson 
(Kossuth tér 3 szám). A kormányablakot ünnepélyes keretek között adta át  
Rácz Róbert kormánymegbízott és dr. Tiba István országgyûlési képviselõ.
A kormányablak 9 munkaállomása és 1 fotófülkéje hazai és uniós források-
ból került kialakításra, közel 44 millió forint felhasználásával.
A modern környezetben, fejlett informatikai ellátottsággal rendelkezõ kor-
mányabalkban több, mint 500 féle ügykörben tudja ügyeit intézni a járás 5 
településének 31 ezer lakosa.

A kormányablak az alábbi nyitva tartási idõvel várja kedves ügyfeleit:
Hétfõ: 07.00-17.00,   Kedd: 08.00-16.00,  Szerda: 08.00-16.00

Csütörtök: 08.00-18.00,  Péntek: 08.00-14.00

fotó: Dehir

folytatás a következõ oldalon

életkörülményeit, személyiségét, ezért egy 
kicsit pszichológusként is tudják kezelni 
õket.” - hangzott el dr. Veres Margit mélta-
tásában.

Kosztolányi Dezsõ egyik elõadásában a 
következõket mondta az orvosokról:

,,Titokzatos kapcsolatban vagyunk orvo-
sunkkal. Egy darabig csak egy név õ, egy 
kedves és becsült ismerõs. Idõnként eszünk-
be jut, és el-eltûnõdünk munkásságán, pályá-
ján, sikerein. 
Mihelyt azonban megbetegszünk, és keze alá 
kerülünk, naponta körülbelül ötszázezerszer 
jut eszünkbe, reggel és este, délben, ha ebéde-
lünk és éjszaka, ha fölriadunk álmunkból, 
mert minden alkalom csak õt idézi, és immár 
nem külsõséges kép többé számunkra, mint a 
többi ember, hanem jelkép ….... Ez a kap-
csolat szinte kisdedi, szinte vallásos. Sohase 
bocsátjuk meg neki, ha ezt a kisdedi, vallásos 
kapcsolatot megbolygatja. 
Nem szeretjük azt az orvost, aki elzárkózik 
tudása gõgjébe, és latin szavaival, mint 
Moliere orvosai, s nem hajlandó leereszkedni 
hozzánk és megmagyarázni nekünk betegsé-
günk velejét. 
Nem szeretjük azt az orvost sem, aki nagy 
közvetlenségében mindent közöl velünk. 
Nem szeretjük azt az orvost, aki hideg, 
elvont, mint az elmélet. 
Nem szeretjük azt az orvost sem, aki 
olvadékonyan résztvevõ, s olyan puha, mint 

Csehovnak, ... a mi halhatatlan kartársunknak 
egyik orvosalakja, aki, ha egy kisgyermek 
gyulladt garatjára tekintett, azonnal sírva 
fakadt, úgyhogy a beteg kisgyermek any-
jának kellett õt biztatgatnia, hogy talán mégse 
lesz olyan komoly és halálos a baj, mint õ 
véli. 
Nem szeretjük, ha az orvos fölöttébb bizo-
nyos, határozott és hajthatatlan, és azt sem, ha 
olyan ingatag, hogy úgy hagy ott bennünket, 
hogy tegyünk, amit akarunk. Nem szeretjük, 
ha az orvos könyörtelen tárgyilagosságában 
egyáltalán nem vigasztal bennünket, de azt 
még kevésbé szeretjük, ha túlontúl vigasztal, 
mert akkor gyanakodni kezdünk, és megaka-
dályozza azt, hogy mi vigasztaljuk meg ma-
gunkat, ami tudvalévõleg a leghatásosabb 
módszer. 
Mit várunk eszerint az orvostól? A 
lehetetlent várjuk, a csodát. Azt várjuk, 
hogy varázsló legyen, a tudás, az emberi-
esség és tapintat varázslója.”

Tisztelt Vendégeink! Kedves Ünnepeltek!

,,Hacsak lehet, játszik a gyermek. Mert végül 
a játék komolyodik munkává. Boldog ember, 
ki a munkájában megtalálja a valamikori 
játék hangulatát.” - írta Sütõ András.
Remélem, hogy Önök, akik mától a címzetes 
fõorvosi címet használják, munkájukban, 
hivatásukban megtalálták mindazt a sikert, 
amire 20 – 30 - 40 évvel ezelõtti orvosi eskü-

tételük alkalmával gondoltak. 
Városunk képviselõ-testülete, Balmazújvá-
ros gyermek és felnõtt lakossága nevében 
ezúton is köszönöm munkájukat és kívánok 
további sikereket. Kívánom, hogy a címzetes 
fõorvosi rang további önképzésre, magas-
fokú szakmai elvárásra ösztönözze Önöket. 
Köszönöm a munkájukat, a segítõ asszisz-
tensek munkáját, családjaik támogatását. 
Minél kevesebb beteget és minél több nyu-
godt, gyógyító munkát kívánok pályájukon.

Ezt követõen vették át elismerõ, címzetes 
fõorvosi emléklapjukat az alábbi orvosok:

dr. Vajdahunyadi Judit fogorvos
dr. Molnár Dénes gyermekorvos
dr. Nagy Mihály gyermekorvos
dr. Fekete Imre háziorvos
dr. Mazurka Balázs háziorvos
dr. Papp Imre háziorvos
dr. Szikora Miklós háziorvos (külföldi 
tartózkodása miatt nem volt jelen)

Az orvosok asszisztenseinek egy-egy virág-
csokorral köszönte meg munkáját polgár-
mesterünk és kívánt mindenkinek további 
sikereket, jó egészséget és békés ünnepeket:

,,Nem idõpont és idõszak a karácsony, 
hanem lelkiállapot.
Békességben, jóakaratúan és könyörülete-
sen élni – ez a karácsony  igazi  szelleme."

Takács Erika



2015. december

rohamosan fejlõdik: míg 2011-ben 18 ezer, idén ennek tíz-
szerese, várhatóan 180 ezer utas fordul meg itt, és jövõre az 
utasszám ennek duplája is lehet. Mindez jól érzõdik a város 
turisztikai forgalmában is, hiszen egy év alatt 28 százalékkal 
bõvült az érkezések száma, Nagy-Britanniából 15, Hollan-
diából 300 százalékkal növekedett a beutazó forgalom.“
Az új járat utasainak nagyobb része vélhetõen szabadidõs 
céllal érkezik, és nagyobb arányt képviselnek a beutazók, és 
az elõzetes adatok szerint az induláskor nagyjából félházas 
telítettségre lehet számítani – tette hozzá Antal Gábor, a Luft-
hansa magyarországi igazgatója. 
Ofer Kisch azonban rámutatott: a gép nyereségességénél 
nem feltétlenül a kihasználtság a mérvadó, hanem az utasok 
összetétele és a jegyárak, így valószínûsíthetõ, hogy ilyen 
telítettség mellett is biztosított a költségek fedezete. 
Debrecenben nem csak a Lufthansa bõvít: december 16-án 
nyitotta meg itt 22. bázisát a Wizz Air, amely egy Airbus 320-
as repülõgépet is telepített a repülõtérre, és elindította járatait 
Brüsszel-Charleroi, Malmö és Párizs-Beauvais irányába, 
kezdetben heti két-két járattal. 
Mindezek mellett a londoni és az eindhoveni járatok számát 
is növelték a 2015-ös évben, s a Milánó-Bergamo-járattal 
együtt már heti 21, napi három járata van a Wizz Airnek a 
debreceni repülõtérrõl.

 Délre oda-vissza megjárta a gép Brüsszelt – Haon.

Forrás: turizmus.com

JÓ TUDNI! Áprilisban Debrecen – München  
járatot indít a Lufthansa címû cikk folytatása

A gyógyszertári ügyelet minden nap a nyitvatartási idõ után áll rendelke-
zésre. Az adott héten ügyeletes gyógyszertár vasárnap és ünnepnap is nyitva 
van 8-12-ig. Az igény szerinti házhozszállításra hétköznapokon kerül sor.

Február 1-14. Õrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4. tel.: 52/580-021

Február 15-21. Augusztin Gyógyszertár, Dózsa György u. 3.
 tel.: 52/580-140

Február 22-29. Õrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4. tel.: 52/580-021

Ismét lezárult egy év, amiben történtek fantasztikus dolgok, néha kevésbé ö-
römteli pillanatok. 
Az biztos, hogy mindenki életében akadt sokféle kihívás, küzdelem, mindegy, 
hogy a saját családjára, vagy épp a munkahelyére gondol. 
A munkával, sok programmal, fejlesztéssel tele 2015-ös év is meghozta a ma-
ga eseményeit. Lettek új utak, újszerû munkaprogramok (pl.: száraztészta 
gyártás stb), volt Picasso,  és - Bibliai témájú kiállítás, kacagó koncert Levente 
Péterrel, Motorostalálkozó, Balmaz-Hajkarnevál, Néptáncgála, könyvbemu-
tatók, Túzok szobor, Oxenweg - konferenciaterem átadás. Van, aki szegényebb 
és van, aki gazdagabb lett. Van, akinek örömteli eseményeket hozott ez az év – 
férjhez ment, megnõsült, gyermeke született, versenyeket nyert, elismerésben 
részesült; van, akinek nem a 2015-ös év lesz a kedvenc évszáma, hisz szülõt, 
vagy gyermeket veszített el, betegségekkel küzdött/küzd. Bárhogyan is néz-
zük, ahogyan mondani szokás, megint ,,bölcsebbek lettünk” egy évvel. 
Újságunk lapjain keresztül igyekszünk a családi, baráti eseményeket, az intéz-
mények, sportegyesületek eredményeit, a város közügyeit bemutatni. Az írá-
sok (bár nem hivatásos újságírók tollából kerülnek ki) mindig tárgyilagosan 
próbálják meg informálni városunk lakosait. A rossz, vagy kevésbé jó híreket 
pedig papírra sem vetjük, hisz azok úgy is szárnyra kelnek, ha akarjuk, ha nem. 
Rosszból eleget látunk, hallunk, az e fajta hírközlést, oknyomozást meg-
hagyjuk más sajtóorgánumoknak. 
Szeretném megköszönni ezúton is lelkes tudósítóink önzetlen munkáját és biz-
tatni Önöket, hogy csatlakozzanak hozzájuk, hozzánk, hiszen a ma megírt tör-
ténések, érzések, eredmények, valamikor még kiváló alapot fognak nyújtani o-
lyan helytörténeti, szociológiai kutatásokhoz, írásokhoz, melyhez  a ,,Balmaz-
újváros” címû havilap kiváló adalékkal szolgál. Kívánok mindenkinek Szer-
kesztõségünk nevében olyan 2016-os évet, amilyenrõl álmodik, ahol az élet 
szebb, naposabb része kerül elõtérbe, ahol a gondok háttérbe szorulnak és bol-
dogságban, egészségben telnek napjaink.

Uniós polgárok liechtensteini bankokban õrzött vagyonának elrej-
tését nehezíti meg az a megállapodás, amelyet támogatott a Parla-
ment. 
A megállapodás értelmében az Unió és Liechtenstein 2018-tól au-
tomatikusan megosztja egymással az egymás állampolgárainak 
bankszámláival kapcsolatos információit.
Az Unió és Liechtenstein 2015. októberben kötött megállapodást az 
adócsalás és az adóelkerülés elleni közös fellépésrõl. Ennek jegyében 
nem pusztán a jövedelmekkel (például a kamattal vagy az osztalékkal) 
kapcsolatos információkról, hanem a pénzeszközök eladásából szár-
mazó bevételrõl és a számlaegyenlegrõl is tájékoztatják majd egy-
mást.

A Parlament 2015. június 15-i állásfoglalásának 11. cikke felszólítja a 
Bizottságot, hogy „aktiválja a jogállamiság megerõsítésére szolgáló 
uniós keret elsõ szakaszát, és haladéktalanul kezdje meg a magyaror-
szági demokrácia, jogállamiság és alapvetõ jogok mélyreható nyo-
mon követési eljárását. Az eljárás révén értékelni lehet egyrészt, hogy 
sor került-e az EUSZ 2. cikke szerint az Unió alapját képezõ értékek 
lehetséges súlyos rendszerszintû megsértésére, beleértve a demokrá-

cia, a jogállamiság és az alapvetõ jogok helyzetét súlyosbító számos 
intézkedés együttes hatását, másrészt az e tagállamban a jogállamiság 
ellen irányuló rendszerszintû fenyegetés kialakulását, amely az EUSZ 
7. cikke szerinti súlyos jogsértés egyértelmû kockázatába torkollhat.”
A Bizottság nem lát a magyar demokráciát, jogállamiságot és 
alapjogok érvényesülését fenyegetõ rendszerszintû veszélyt annak 
ellenére, hogy számos jogsértési eljárás jelenleg is folyamatban van, 
mondta Vera Jourová biztos a Parlament kérdésére válaszolva.
A biztos a Magyarországgal kapcsolatban felmerült vitás ügyként 
említette többek között a menedék-kérõkkel való bánásmódot, a ro-
mák szegregált oktatását és hátrányos megkülönböztetését, a norvég 
alapok pénzeit kezelõ civilszervezetek elleni fellépést, az igazság-
szolgáltatás egyes megkérdõjelezhetõ döntését, a média területén ki-
osztott egyes állami támogatásokat, az atomerõmû-beruházás állami 
támogatását, illetve a korrupciógyanús közbeszerzési eljárásokat.
„Mivel ezekkel a gondokkal több jogsértési eljárás, illetve az azt meg-
elõzõ eljárás keretében foglalkozunk, és mivel a magyar igazságszol-
gáltatásnak is van feladata ezen ügyekben, ezért a Bizottság úgy látja, 
hogy a jogállamiság megerõsítésére szolgáló eljárás megindításához 
szükséges feltételek nem teljesültek" - mondta a biztos.

Takács Erika
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Magyarországon szélütésben - agyvérzésben, vagy agyér-
görcsben - évente kb. 18-20.000 ember hal meg (ez több mint a 
baleseti halál, ami 15-16.000 fõ). Ez a leggyakoribb rokkant-
sághoz és szellemi leépüléshez vezetõ betegség. 

Magyarországon kb. 250-300 ezer olyan ember él, aki már áte-
sett valamilyen fokú agyérbetegségen, és maradványtünetek-
kel élte túl. Ezen esetek kb. 20%-ában elbutulás, 40%-ában 
pedig depresszió is kialakul. Ezek a betegek sajnos 10 évvel 
fiatalabbak, mint nyugat-európai sorstársaik. 

Az elsõ szélütés után 10-szer nagyobb az esélye annak, hogy ez 
5 éven belül megismétlõdik. 

Magyarországon óránként 2-3 ember hal meg agyvérzés, vagy 
agyérgörcs következtében.
A teszt kitöltésével megtudhatja, hogy hajlamos-e agyérgörcs, 
vagy agyvérzés kialakulására

55 évesnél idõsebb vagyok
Családomban elõfordult agyvérzés és/vagy szívinfarktus
Dohányzom
Rendszeresen fogyasztok alkoholt
Keveset mozgok
Testsúlyom a kelleténél több
Magas a vérnyomásom
Magas a koleszterin szintem
Stresszel járó életmódot folytatok
Cukorbeteg vagyok
Szívbetegségem van
Érszûkületes vagyok

Tisztelt Olvasó, ha arra kíváncsi, hogy van-e érszûkülete, vagy a fenti teszt 
kitöltése közben 6-nál több „igen” választ kapott, akkor ajánlott felkeresni 
szakrendelésemet.

igen     nem

Tisztelt Érdeklõdõk, Kedves Betegeim!

Dr. José Rosa ideggyógyász fõorvos, neuroszonológus
                              (új beteg esetén beutaló szükséges a vizsgálathoz)

Az elmúlt évtizedekben sok-
szor írtam a legnagyobb ma-
gyar csodálatra méltó, hazát 
gyarapító cselekedeteirõl. 
Széchenyi mindennapi tettei 
és karácsonyi ünnepei összhangban vannak egymással. 
A szeretet ünnepe végigkísérte életútját. Számtalan alkalom-
mal szóltam arról, hogy milyen odaadással küzdött a nehézsor-
sú emberekért. 1828. november 28-án Lunkányi Jánosnak írja: 
„Direktor úr tudja, hogy mennyire tartom szentnek azt, ami a 
jobbágyé, s hogy mennyire van a szívemen az õ gyarapodá-
suknak az elõmozdítása. Az egész határ oszlassék két részre. 
Legyen a parasztságé a határnak nagyobb és termékenyebb ré-
sze. Törekedjünk inkább a közjóra, mint csak a saját hasznunk 
elérésére.”
II. János Pál pápa is hangsúlyozza, hogy a szeretet által az 
egyén ajándékba adja önmagát, Széchenyi is így cselekedett, 
ajándékba adta önmagát a nehézsorsú embereknek és hazá-
jának. Példamutató személyiségének alapjait nem csak Édes-
apja, hanem az olyan egyházi személyiségek is lerakták, akik 
nem a politikai hatalom elõtt hajbókoltak, hanem az evangé-
lium útját járták. Stanislaus Albach – a szegények érdekeiért 
kiálló, szociális elkötelezettségû ferences  apát – és a szabad-
ságharc bukása után Bécsbe számûzött Lonovics érsek hozzá-
járultak ahhoz, hogy Széchenyi a szeretet által megvalósítsa 
önmagát. S.Albach, aki a pesti Ferenciek terén lévõ templom-
ban kiállt a szegények mellett és fõnemesek gõgjét ostorozta, 
1838-ban Kismartonba számûzték. A mélyen vallásos Széc-
henyi István a karácsonyi ünnepeket bizonyára igyekezett 
megtisztult lélekkel fogadni. Naplójában számtalan helyen 
szól arról, hogy a gyóntató papoknak teljesen feltárta – néha 
túlzott mértékben – bûneit. Karácsony elõtt is ugyanígy felké-
szülhetett lelkileg az ünnepekre, mint ahogy 1822-ben Nor-
mandiában a húsvéti ünnepeken a La Trappei kolostorba ér-
kezve, amikor a kolostorhoz vezetõ út utolsó 25 km-ét zarán-
dokként gyalog és böjtölve tette meg Wesselényi Miklóssal. 
Életem alkonyán egyre inkább azt tapasztalom, hogy az ünne-
pek fénye akkor ragyog a legjobban, ha sikeres az ünnepi fel-
készülés. Széchenyi írásait, Naplóját tanulmányozva a kará-

csonyi ünnepekrõl csak néhány megemlékezést találunk, de biztosak lehe-
tünk abban, hogy a legnagyobb magyarnak valóban a szeretet ünnepe volt a 
karácsony.
Naplójában így ír a karácsonyról: „1825. Ünnepnap. 1827. Éjjel a templom-
ban. 1842. A templomba egyedül. 1843. Creschencével a templomban. 1845. 
A pesti kör zenei akadémiája bennünket – Creschencét és engem – meghív-
tak. Nem mentünk el. Szent este. Karácsonyfa.”
1860. január 07-én Döblingben a számûzetés helyén a Naplójában feljegyzi: 
„Creschence eszik itt Bélával és Gézával. Elhatároztuk, hogy templomot épí-
tünk Cenken.” A templom felépült. 
Szent estén, az éjféli misén vajon az ünneplõk gondolnak-e a legnagyobb ma-
gyar szép cselekedeteire is? 

Dr. Takács Imre - Széchenyi kutató 

„A Pásztornapra ma élõ nagy tudású pásztorokat hívtuk meg, akik énekben, 
táncban, valamilyen hangszerjátékban, vagy más mesterségben is kiemel-
kedõek. A pásztorság államiságunk elõtti mesterségünk, amelynek utolsó 
utáni képviselõi még ma is terelik a jószágot, és végzik el a juhászat, gulyás- 
vagy csikósmesterség körüli temérdek teendõt. A pásztorok a külsõ hatá-
soktól való elszigeteltségük miatt a magyar népi kultúra legfontosabb meg-
õrzõi, kútfõi voltak. Hitviláguk, mûvészetük, muzsikájuk, énekeik, táncuk, 
kultúránk legértékesebb részét õrzi, írásbeliségünk elõtti emlékezet kel élet-
re bennük.” – írta a Fonó Budai Zeneház. A december elsõ szombati program 
során a Hungarikummá nyilvánított karcagi birkapörkölt készítését is bemu-
tatták. Ének- és tánctanulás, kolomphangolás, bõrkikészítés, kampókészí-
tés várta az érdeklõdõket. Az estet gálamûsor zárta. A talpalávalót a Tükrös 
együttes húzta. Hortobágy pusztát örökös pásztorai, Molnár Imre gulyás, 
Németi János juhász és Kordás János csikós képviselték.

Gencsi Zoltán
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Szabó Nikolett az elmúlt tanévben érettségizett a balmazújvárosi középiskolában. Négy év 

alatt számtalan alkalommal ért el szép eredményeket különbözõ területeken. Éles eszével, 

kitartásával, szorgalmával kitûnõ teljesítménnyel zárt minden tanévet. Sok-sok versenyen 

öregbítette az iskola hírnevét. Megkértük, mesélje el nekünk, hogy érezte magát egykori 

iskolájában, hogyan készült az érettségire, milyen tervei voltak a továbbtanulást illetõen, és 

hogy érzi magát most az egyetemen.

Miért akarnak az emberek egyetemre men-
ni? A kérdésre a válasz kézenfekvõ lehet u-
gyan: „valamit kezdeni az életben, több tu-
dást szerezni, bebiztosítani a jövõnket, jó ál-
lást szerezni”. De valahol talán ez mégis bo-
nyolultabb. Az egyetem/fõiskola sokkal töb-
bet nyújt az embernek, mint „pusztán” maga 
a képesítés. Az elsõ hónapban megkérdezték 
tõlünk a gyakorlati órán, hogy mit várunk az 
egyetemtõl. A legtöbben olyasmit írtunk, 
hogy azt tanuljuk, amit szeretnénk, ami érde-
kel, és aminek hasznát vesszük. Nos, egybõl 
lerombolták illúzióinkat, hogy egyetemen 
valójában sok olyan dolgot is megtanulunk, 
amit nem szeretünk, ami nem érdekel, és ami-
nek nem vesszük majd feltétlen hasznát. De 
mind szükséges a képesítéshez, ami viszont 
igenis hasznos. 

Ahhoz viszont, hogy ide eljusson az ember, 
végig kell küzdenie magát 12 vagy 13 évfo-
lyamon és az érettségi vizsgán. Amikor kilen-
cedik osztályban már azt mondogatták, hogy 
„mindjárt itt van a felvételi, hamar elrepül ez 
a négy év”,nem hittem el, pedig igazuk volt. 
Az utolsó évem pedig a leggyorsabb volt 
mind közül. A balmazújvárosi Veres Péter 
Gimnáziumban végeztem. Nagyon szerettem 
oda járni, egy részem vissza is vágyik. Csa-
ládiasnak mondanám az iskola hangulatát. 
Minden szükséges információt, tudást, segít-
séget megkaptam itt ahhoz, hogy sikeres le-
gyen az érettségim és a felvételim. Innentõl 
kezdve rajtam múlott a dolog. 

Az utóbbi években egyre növekedtek a pont-
határok a felsõoktatásban, így a diákoknak is 
egyre többet kell teljesíteniük, hogy felve-

gyék õket választott szakukra. Én a nem-
zetközi tanulmányok szakra szerettem vol-
na bekerülni. Célirányosan arra készültem. 
Még tizedikben sikerült letennem a közép-
fokú angol nyelvvizsgát. Az évek alatt jó 
néhány versenyen vettem részt, így például 
voltam helyesírási versenyen, a megyei és 
országos fordulóba is bejutottam, valamint az 
Édes anyanyelvünk verseny országos fordu-
lójára is. Nehéz, de ugyanakkor szép idõszak 
volt. Annyi mindent még sosem kellett meg-
tanulnunk egyszerre, mint akkor (aztán egye-
temen meg még többet). Valamint itt már 
minden teljesen a saját felelõsségünk volt: az 
érettségire való készülés, a felvételi intézése, 
a papírmunka online kiadásban. Sokat tanul-
tam, viszont nem a legjobb idõbeosztással. 
Ezért ha bárki olyan olvassa majd ezt a cikket, 
aki most fog majd érettségizni, fogadja meg a 
tanácsom, és ne hagyjon sokat a végére. 
Mindezek ellenére a kemény munka meghoz-
ta gyümölcsét, az emelt szintû érettségi és a 
középszintûek is jól sikerültek. Például az 
emelt szintû történelem 90%-os lett, amit kü-
lönösen figyelembe vettek a pontszámítás-
nál, hiszen kötelezõ volt egy emelt szintû 
érettségi. Végül felvételt nyertem az ELTE-re 
nemzetközi tanulmányok szakra, államilag 
támogatott képzésre. Persze mire kivártuk ezt 
az eredményt, azt a bizonyos SMS-t… Hát, 
mondhatjuk, „beleõszültünk”. Nagyon bol-
dog voltam, hogy felvettek, bár amikor meg-
tudtam és biztossá vált a dolog, meg is ijed-
tem kissé, mert nem tudtam, hogy mi vár rám. 

Mivel még csak 3 hónapja élem ezt az egyete-
mi életet, nem igazán tudom megfogalmazni, 

hogy milyen ez. De az biztos, hogy számom-
ra teljesen más. A légkör is, hiszen nem hú-
szan, harmincan vagyunk, hanem 150-en, bi-
zonyos szakokon 400-an is akár. Nem olyan 
kis családias, mint a gimnázium. Viszont 
sokkal szabadabb, nagyon sok új élmény, ha-
tás, benyomás éri az embert, hirtelen fel se 
fogja, hogy mi történik vele, hiszen azonnal 
alkalmazkodnia kell a kialakult viszonyok-
hoz és meg is kell felelnie. Meg is mondták 
nekünk: a tanárainkat, professzorainkat nem 
érdekli, hogy most kezdtük el az egyetemet, 
és hogy ez az elsõ évünk. Teljes értékû egye-
temi hallgatóknak, felnõtteknek néznek ben-
nünket, aki képes felelõsséggel gondolkozni 
és cselekedni, nem fognak tekintettel lenni 
„kezdõ” voltunkra. Azt hiszem, ezzel viszont 
semmi baj nincs. Kemény, embert próbáló 
feladat ez, de nem lehetetlen. Ugyanakkor 
pedig tényleg szép, és sok új, remek emberrel 
találkozhattam eddig, sok minden jót is ta-
pasztalhattam. Nem mondom azt, hogy min-
denki menjen egyetemre, fõiskolára, vagy 
hogy mindenki szeretni fogja. Ez nem lenne 
igaz. De akiben megvan a hajlandóság ez 
iránt, és szeretné ezt megtapasztani, az ne ad-
ja alább vagy ne érje be kevesebbel, mert 
benne van a lehetõség, nem másban, hogy 
megvalósítsa mindazt, amit szeretne!

Szabó Nikolett

Bemutató órákkal, mûveltségi vetélkedõvel, sportversennyel, 
valamint a Veres Péter Akadémia programjaival várta a bal-
mazújvárosi középiskola idén novemberben és decemberben 
is az általános iskolás diákokat a „Kopogtató” programso-
rozat keretében.
A Veres Péter Akadémián háromféle elõadásból válogathat-
tak a nyolcadikosok. A nyelvtanulás fortélyai iránt érdeklõdõ 
diákok egy interaktív foglalkozáson vehettek részt, ahol vá-
laszt kaptak többek között arra a kérdésre is, hogyan lehetnek 
jó idegennyelv-tanulók. „Irodalmi lépegetõ“ címmel izgal-
mas produkciót hozott a középiskola falai közé néhány debre-
ceni fiatal a slam poetry, rap és a megzenésített versek mûfa-
jában. Akit pedig az egészségvédelem és az életmentés témája 

Köszönet a Balmaz Kamilla Gyógyfürdõ segítõkész és becsületes al-
kalmazottainak.
2015. november 18-án a Kamilla Gyógyfürdõben voltam és csak késõ este 
vettem észre, hogy a karláncom hiányzik. Lázas keresésbe kezdtem, táska – 
pénztárca, kabátzseb stb...., de semmi. Kétségbeesésemben teljesen elszo-
morodtam, hiszen a karlánc különösen kedves nekem, édesanyámtól kap-
tam, így nem is egy új ,,megvásárlása, a forintban kifejezhetõ értéke miatt 
szomorkodtam”, hanem az-a lelki kötõdés, amit biztosan Önök is megér-
tenek.
Másnap reggel hívtam a fürdõ recepcióját, ahol Vargáné Dobi Zsuzsa azon-
nal segítségemre volt, megígérte, hogy visszahív, ha megtalálták. Néhány 
óra és jött a jó hír, hogy Sebõk Istvánné Mancika, aki szintén ott dolgozik, 
megtalálta, berakta a széfbe, majd részemre visszajuttatják.
Ezúton is hálásan megköszönöm õszinte segítségüket, rendkívüli becsüle-
tességüket.

Szabó Józsefné folytatás a következõ oldalon
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vonzott, a Vöröskereszt ifjúsági szervezete által tartott 
bemutatón vehetett részt.
A december 10-én megrendezett mûveltségi vetélke-
dõn kilenc csapat vett részt, a település minden 8. osz-
tálya képviseltette magát. Változatos logikai, nyelvi, 
mûveltségi kérdésekben mérték össze az erejüket a ver-
senyzõk. A legügyesebbnek ezen a jó hangulatú délu-
tánon a Székhelyintézmény 8.g osztálya bizonyult, 2. 
helyezett a Református Általános Iskola 8. elnevezé-
sû csapata lett, 3. helyen szintén a református iskola 
Kreatívok csapata végzett, és csak egy ponttal maradt 
el tõlük a Bocskai 8.b osztálya.
A sportversenyen ügyességben, erõnlétben mérték össze erejüket az általános iskolások. Négy csapatban 10-10 diák versengte végig a délután a 
középiskola tornatermében. A gyerekek láthatóan élvezték a változatos feladatokat, keményen harcoltak a pontokért. Legjobban a Kalmár Tag-
intézmény csapata szerepelt, de a Bocskaisok (ahonnan két csapat is indult!) és a Székhelyintézmény versenyzõi is nagyon fegyelmezetten, 
lelkesen versenyeztek.  Minden versenyzõnek gratulálunk, és örültünk, hogy eljöttek hozzánk!

Az újvárosi középiskola kapuit nyitogatták 

címû cikk folytatása

Tóthné Babos Katalin

Nádtermék, gondolkodó szék, láthatóan új 
csizmahúzó és szépfonatú dikó. Vajon ráis-
merünk-e alkotójukra ezekbõl a „hívószavak-
ból”? De sorolhatjuk tovább: méta-bajnok-
ság, fonottkosaras körhinta, játszóház. Gon-
dolom, így több generáció számára is felidé-
zõdnek az élmények, melyek Petrovics Sán-
dor munkájához köthetõek. Nádtermék ké-
szítése, olvasom cégtábláján. A szerénység 
Sándor minden megnyilvánulásában benne 
van, így e megfogalmazásban is. Termék, írja, 
pedig rég eljutott már a míves, egyedi tárgyak 
készítéséig, melyeket nádból, sásból, vesszõ-
bõl és fából készít a legváltozatosabb módon. 
Él a hagyományos formákkal és azok átgon-
dolt, új változataival már több mint két évti-
zede.
Kezdetben gyermekeit örvendeztette meg 
természetes anyagokból készített játékokkal. 
A kézmûvesség népi hagyományainak felele-
venítésében a szülõ-gyermek együttjátszásá-
nak öröme volt az igazi indíték békés családi 
légkörben. (2010-ben már feleségével közös 
kiállításon mutatják be munkájuk eredmé-
nyeit.) A játékokat kisebb, majd nagyobb tár-
gyak követték, szinte egyik hívta elõ a mási-
kat, s mesterük hozzátanulta a szükséges is-
mereteket. (Legutóbb a Nádudvari Kézmû-
ves Iskola fafaragó szakára iratkozott be.) 
Évek óta zsûrizteti tárgyait a Hagyományok 
Háza Népi Iparmûvészeti Osztályán.  Jogo-
sult a Balmaz portéka védjegy és a Hortobá-
gyi Nemzeti Park - termék használatára. Ma 
sokan örülhetünk szerteágazó tevékenységé-
nek, hiszen a terméktõl eljutott a kézmûves 
remekig, a hangszertõl a közösségi zenélésig, 
a tanulástól a tanításig, sõt a visszatanításig. 
Hányszor gyönyörködhettünk a Kadarcs 
Népzenei Együttes játékában, melynek alapí-
tó tagja is. Játszóházak, nyári kézmûves tábo-
rok, kadarcsi közösségi programok jelzik 
kezdeményezõképességét és hagyományte-
remtõ szándékát. Olyan életszemléletet kép-
visel, amelyre példaként tekinthetünk. A népi 

hagyományok megismerése, a tudás birtoklá-
sa és annak önzetlen továbbadása méltán nép-
szerû személyiséggé avatta Petrovics Sán-
dort. 
Jeles évforduló, az 50. életév elérése adott 
nyomós indokot a november 17-én nyíló ki-
állításra. A férfikor zenitjén láthatóvá válnak 
a személyiség vélhetõ határai, de a számadás 
is közeleg. Szakmai felkészültségét, a nép-
mûvészet iránti elkötelezettségét díjazták a 
2011-ben rendezett VIII. Virágos Népmûvé-
szet címû pályázaton.  A Magyar Kézmûves-
ségért Alapítvány kiállításán, melyet az Or-
szágos Széchenyi Könyvtárban rendeztek, 
elismerésre méltóan képviselte Balmazújvá-
rost. Talán legkiemelkedõbb sikere a Kárpát-
medence Szálasanyagfonó pályázatának I. 
díja, melyet nívós mezõnyben, a szakma ki-
válóságai körében ért el. De a legszebb szám-
adás mégis az, hogy gyermekével, az Eger-
ben idén diplomázó Nikolettával rendez ki-
állítást itthon, Balmazújvároson.
A kiállítás megnyitóján Gencsi Zoltán idézte 
fel elõdeink életformáját, melyben az önellá-
tás, a kézmûvesség és a környezetünkben 
található anyagok leleményes felhasználása 
természetes volt. 
A nagy múltú, többgenerációs családok ha-
gyományai emlékfoszlányokban még elérhe-
tõek a ma ötödik, hatodik évtizedükben járó, s 
erre érzékeny emberek számára. A fiatalab-
baknak csak megtanítani lehet és kell, mint 
tárgyalkotói alapnyelvet, a zenei anyanyelv-
hez hasonlóan. 
Nagy szerencse, hogy Petrovics Sándor gyer-
mekkori élményei elõhívták a kézmûvesség 
fogásait, melyeket késõbb tudatosan fejlesz-
tett. Családja természetlátását, környezet- és 
kultúraszemléletét nagyban meghatározta az 
õ folyamatos alkotótevékenysége, mely gyer-
mekei pályaválasztásában is megmutatkozik. 
A kézmûves család fogalma új jelentéssel ke-
rül mai szóhasználatunkba. A kultúra folyto-
nossága mutatkozik meg e fogalom újraszü-

letésében is. Nagy öröm látnunk, hogy Pet-
rovics Nikolett a szövés megismerésében 
mély esztétikai és technikai ismeretekre tett 
szert tanulmányai során. A Nádudvari Kéz-
mûves Iskola néven emlegetett országos hí-
rû intézmény elhivatott tanárai biztos tájé-
kozódást nyújtanak tehetséges tanítványaik-
nak. A szõttes népi hagyományok tájegységi 
karaktere romlatlanul jelenik meg Nikolett 
szõtteményeiben. A kitartó, türelmes munka 
képessége egyik fontos feltétele a szövés-
nek, melynek bizonyítékát látjuk Niki min-
den kiállított tárgyában. A mûfaj, a szövés 
mûfaja maga a funkcionalitás, de egyben kí-
nálja a szépség és a hagyomány jelentésének 
összekapcsolását is.
Az Élõ Népmûvészet címû országos kiállítás 
Arany oklevéllel tüntetette ki szõttes-kollek-
cióját, amelyet bizonyára hamarosan látni 
fog a hazai, újvárosi közönség is, de képet al-
kothatunk e sikerrõl a jelen  kiállításon sze-
replõ tárgyak szépsége és tökéletes kivitele-
zése alapján is. A Debreceni Mûvelõdési 
Központban õsszel rendeztek egy kiállítást, 
mely az elõbb említett országos, reprezen-
tatív bemutató regionális elõválogatója volt. 
Itt elsõ díjjal jutalmazta a zsûri Nikolett szõt-
teseit, melyek az erdélyi tájegység szõttes-
hagyományait idézték mívességükkel, gaz-
dag motívumhasználattal tökéletes kivite-
lezésében.  Ugyanaz a színbeli, motívumbeli 
pontosság és ízlés jellemzi Nikolett minden 
munkáját, amely népmûvészeti hagyaté-
kunk legérettebb, legjelesebb darabjainak 
sajátja. Niki pamutszövõ szakon végzett az 
OKJ-s képzést nyújtó intézményben Galán-
finé Schmidt Teréz iparmûvész, többszörös 
Gránátalma-díjas népi iparmûvész tanít-
ványaként. Nádudvari tanulmányai idején 
számos országos kiállításon szerepelt kie-
melkedõen, díjazásra méltóan. Munkái lát-
tán képet nyerhetünk a népmûvészeti hagya-
tékunkban rejlõ lehetõségekrõl, s az õ tehet-

folytatás a 10. oldalon



Kis István
4060 Balmazújváros
Kossuth u. 26/a.
Tel.: 30/512-1967
        70/639-8258
e-mail: istvankis88@gmail.com

Redõny, reluxa,
szúnyoghálók,
szalagfüggöny,

párkányok,
szúnyogháló ajtó,

harmónika ajtó
készítése, javítása.

Redõny javítás!
Küszöb borítás 

rozsdamentes saválló acélból.
Mûanyag ablak, ajtó beépítés 

(bontás, javítás)

G-CE EV NÜ T RY UG MA
N

BALMAZÚJVÁROS

Tel.: (30) 580-7555

Önnek gond?

Mi megoldjuk!

Hívjon minket bizalommal!
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Nyitva tartás:
Hétfõ-Szombat: 7.00 - 19.00

Vasárnap: 7.00 - 13.00

Tiszta-Hüse Kft

Fõbb tevékenységünk

 - Minõségi autókozmetika, polírozás
 - Bõr kárpitok festése, restaurálása
 - Autó lámpa búra polírozás
 - Szélvédõ kavicsfelverõdés javítása
 - Szõnyeg, ülõgarnitúra, kárpit tisztítás
 - Mobil mosó szolgáltatás, sírok hatékony 
    mosása
 - Lakások, épületek beköltözés elõtti 
    pipere takarítása

 NON-STOP autómentés, szállítás!

Balmazújváros, Bethlen u 2,
Dózsa Gy. u. sarok.

Hûse József 
      és Csaba mert a név kötelez! 

 
 tisztaság szolgálatában!

Már 20 éve a tisztességes

Bõvebb információ, 
bejelentkezés:

06304726609  
vagy 06309762216
        www.tisztahuse.hu
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Szeptember 5-én mintha újra 
becsengettek volna. A  Balmazújvárosi 
Központi Általános Iskola 1960-ban 
végzett 8. osztályos növendékeiként 
izgatottan érkeztünk a  Veres Péter 
Gimnázium tankonyhájához. Sajnos már 
nem teljes létszámban voltunk jelen, de 
mi 18-an újra felidéztük a régi emlékeket 
és az azóta eltelt évek eseményeit. 
Gyertyagyújtással emlékeztünk elhunyt 
osztálytársainkra. Nagyon örültünk 
annak, hogy tanáraink közül Györfi 
Lászlóné Gabi néni elfogadta 
meghívásunkat, azt viszont sajnálattal 
hallgattuk, hogy férje betegsége miatt 
nem tudott eljönni hozzánk.  Egy nagyon 
szép és kellemes délutánt töltöttünk  el 
együtt, s a viszontlátás reményében 
búcsúztunk egymástól a nap végén, 
megígérve, hogy néhány év múlva újra 
találkozunk.

Álló sor (balról): Boruzs Gábor, Paál Róza, Koroknai Margit, Komáromi Gyula, Loós Eszter, 
Tarr Erzsébet, Györfi Lászlóné Gabika néni, Katona Margit, Tóth Ilona, Nagy Imre, Hajdú 
Júlia, Loós Imre

Ülõ sor(balról): Tarr Erzsébet, Tarr Margit, Király Júlia, Juhász Katalin, Katona Mária, Tóth 
Ilona, Kecskés Júlia

Az elmúlt számban közölt 
osztálytalálkozóról tévesen jelent meg a 
kép és a szöveg, melyet ezúton 
helyesbítünk. (Szerkesztõség)

Még ki mondani is sok, de ehhez még 
hozzá kell számolni azt a nyolc évet, ami-
kor is a második világháború  befejezése 
után – 2évvel - elõször léptük át az iskola 
küszöbét, mint elsõ osztályos tanulók. 
Nem volt könnyû idõszak ez senkinek. A 
tanítóknak, a tanároknak, de nekünk, 
tanulóknak sem. 
Hogy miért nem volt könnyû idõszak? - 
kérdezhetik a fiatalabbak. Azért nem volt 
könnyû, mert nagyon szûk esztendõk 
voltak ezek!!! Ilyen körülmények között 
kellett átadni a tudást nagy létszámú osz-
tályoknak. Mégis, hogy volt lehetséges, 
hogy munkánkat siker koronázta? Úgy, 
hogy tanáraink nagy-nagy türelemmel és 
kitartó munkával okítottak minket, mi 
pedig szorgalmas és szó fogadó gyerme-
kek voltunk  A  nehézségek ellenére szí-
vesen és rendszeresen látogattuk isko-
lánkat. Ez a hozzáállás, a szorgalom, a 
becsületesség késõbb is megmutatkozott 
életünkben. Bátran kijelenthetem, hogy 
hasznos tagjaivá váltunk társadalmunk-
nak. A munkaerõpiac számos területén 
helyezkedtünk el, ahol  mindenki tisztes-
ségesen megállta a helyét  úgyszintén a 
magánéletében is. Iskolánk útravalóját a 
következõ verstöredékkel mondhatnám 
el:
,,Nemes önbizalom, de ne az önhittség 
  Rugói lelkedet nagy célra feszítsék:
  Legnagyobb cél pedig, itt, e földi  

létben,
Ember lenni mindég, minden 
körülményben.“       

(Arany János  Domokos napra c. 
versébõl.)

Életünk delelõjén túl elmondhatjuk ,,ama nemes harcot megharcoltam, futásomat elvégeztem“.
            (Pál Apostol igéje)

Ezt méltán elmondhatjuk azokról is, akik végleg eltávoztak,  akiknek a névsora a következõ: igazgatónk- 
Kalmár Zoltán, helyettese - Király István, osztályfõnök - Nagy Kálmán, tanáraink - Tar János,  Tallódi 
Sándorné. Osztálytársaink: Kiss Ilona, Gráfel Mária, Tarr Katalin, Tóth Róza, Szarvas Margit, 
Bereczki Sándor, Kovács László, Varga József,  Prém József,  Gáll Gábor, Komlósi János, Svéda János, 
Szilágyi László, Remenyik János, Bácsi Eszter, Szarvas Imre. 
Elhunyt tanáraink és osztálytársaink  emlékének adóztunk, majd ezek után mindenki elmondta  életé-
nek fontosabb eseményeit, kezdve  kedves tanárunkkal, Jutka nénivel (Tar Jánosné).
Ezután finom ebédet fogyasztottunk, kötetlen beszélgetéssel és jó hangulatban múlt el az osztály-
találkozó .

Felsõ sorban(balról):  Szabados József, Nádasdi Ilona, Veres Sándor, Szabó Margit, Tar Sándor, 
Csepregi Julianna, Gál László
Ülõ sor (balról):  Nagy Erzsébet, Nagy Julianna, Fige Margit, Nagy Erzsébet, Tar Jánosné Jutka 
néni, Karádi Julianna, Pénzes Mária, Kányási Mária

Lejegyezte Nádasdi Ilona  (Györfi Jánosné) 
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ségében bízva, reményeink szerint sok szépség és élmény 
vár ránk, nézõire.
Balmazújváros éppen egy olyan megyében található, amely 
az országban a legtöbb, szám szerint 18, Népmûvészet Mes-
tere címmel kitüntetett alkotóval büszkélkedhet. Balmazúj-
város a Mihalkó család, Mihalkó Gyula Népmûvészet Mes-
tere révén a megye és az ország mai kulturális térképére is 
felírta nevét. Ne felejtkezzünk el a balmazújvárosi Népmû-
vészet Ifjú Mestereirõl sem! Szatmáriné Gyõri Tünde szövõ 
és ifj. Mihalkó Gyula 2008-ban kapták meg a kitüntetõ cí-
met. Gyönyörû tárgyaiknak köszönhetõen, a legmagasabb 
szakmai kézmûves tudás birtokosaiként érdemelték meg az 
elismerést. Az õ munkásságukat is kiemelkedõ országos dí-
jak fémjelzik. A pamutszövõ és gyapjúszövõ szakon végzett 
Gyõri Tünde most szép családi programjával foglalkozik 
elsõsorban, de szerencsére nem hagyta abba a szövést. Úgy 
gondolja, hogy az a bizonyos egyéni hang, amelynek meg-
találására minden alkotó ember vágyik, épp most formáló-
dik kezei nyomán. 
A szakmaszereteten, a szorgalmon túl a szükségszerûség ér-
zete: a hagyományok diktálta kötelezettség-elkötelezettség 
is fontos tényezõ ahhoz, hogy egy régi mesterség megma-
radjon. Csupán nosztalgikus hátterû díszletként, ajándék-
tárgy készítésére szánva, nem marad hosszabb távon életben 
egyik sem. Látható egy országos méretû törekvés a kézmû-
vesség életben tartására. Ajándékozási szerepét a turizmus-
hoz kapcsolva, ajándékozási divatok generálásával, vásá-
rok, versenyek, pályázatok segítségével igyekeznek életben 
tartani, de mindez megkerüli az igazi megoldást. A hagyo-
mányainkban felhalmozott tudásra és képességekre épített 

tárgyi és szellemi érték életre keltése jelentene megoldást egy mai, korszerû 
alkalmazásban.  Nem a régi tárgyak másolásában és variálásában rejlik a meg-
oldás!
Magyarországon már többször is elszalasztottuk azt a lehetõséget, mely lehe-
tõvé tehette volna a tárgyalkotás legkorszerûbb megvalósítását. A skandináv, 
vagy japán példa is megmutatta, hogyan kell és lehet élni a hagyományainkkal 
úgy, hogy jelenkori életünk része legyen. Nem kellene lemondanunk szellemi 
és tárgyi hagyatékunkról és legalább annyi muníciónk van ehhez, mint az 
említett helyeken, ha nem több. A kultúr-kincs megismerése, megértése élet-
bevágóan fontos, annak teljességével. Ez lehet elõfeltétele a hagyományaink 
igazi felélesztésének, hatályuk és hatásuk „életbeléptetésének”. Mindaddig, 
amíg nem születik meg ez a kielégítõ és életképes megoldás, fölöttünk lebeg 
annak veszélye, hogy elveszhet népi mûveltségünk, a felhalmozott tudás ere-
dendõ szellemi kultúrkincseinkkel együtt.
A kiállítás megtekinthetõ február végéig, elõzetes bejelentkezés alapján: 
Kossuth u. 21. – Hagyományok Háza

Petrovics Sándor és Petrovics Nikolett kiállítása a Németfalusi 

Közösségi Házban címû cikk folytatása

Kányási Holb Margit

A „Veréce” Hagyományõrzõ Egyesület 
13. alkalommal hirdette meg „Az év leg-
jobb pálinkája” versenyt. Az ünnepélyes 
díjkiosztásra a hagyományokhoz híven 
december elsõ szombatján került sor.
Városunkban nagy hagyománya van a pálin-
kafõzésnek, a pálinkafõzdénk több mint 200 
éves. A megyében itt fõzik a legtöbb pálin-
kát, ami azt bizonyítja, hogy itt jó minõségû 
pálinkát fõznek.  Nem csak az újvárosi em-
berek fõzetnek itt, vannak versenyzõk Haj-
dúszoboszlóról, Böszörménybõl, Nagyhe-

„ Bor és pálinka egyik mint a másik,
Okosan használva egészségre válik.

Sokszor az embernek legjobb orvossága,
De csak annak, aki okosan használja.”

gyesrõl  és  Debrecenbõl is. 
A fiatalok körében is egyre 
népszerûbb a pálinkafõze-
tés, lesz, aki továbbvigye ezt 
a hagyományt. A verseny jó 

hatással van a pálinkák minõségére is. Úgy-
nevezett „guggolós” pálinka már nem volt. 
Ami azt jelenti, hogy akirõl köztudott, hogy 
rossz a pálinkája, annak a háza ablaka alatt 
guggolva kell elmenni, hogy meg ne lássa a 
gazda, nehogy be kelljen menni, megkóstolni 
a pálinkáját.
Ez évtõl kezdve a versenyre a pálinkákat egy-
séges üvegbe lehet hozni minõsítésre, amit a 
pálinkafõzdében hitelesítenek. Így minden 
versenyzõ egyenlõ eséllyel indul.
Az idén 68 üveg pálinka érkezett minõsí-
tésre. A zsûri 6 kategóriában osztott díjakat. 
Barackpálinkák:
I.hely: Zubó Péter - Nagyhegyes Mátyás k. u 21.
II. hely:  Czipf Balázs -  Keleti fõcsatorna

III. hely: Dobi Sándor  
Bem József u. 58.

Körtepálinkák:
I. hely: Soróczki József 
Böszörményi u. 26.
II. hely:  Varga Jánosné 
Tóth  Árpád u. 3.
III. hely:  Dobi István
Móricz Zs. u. 16.

Szilvapálinkák:
I. hely:  Németi  János
Debreceni u. 28.
II. hely: Soróczki Jó-

zsef - Böszörményi u. 26.
III. hely: Haász Brant Imre – Debrecen,  
Egressy tér 9.

Vegyes pálinkák:
I. hely:  Béke Ferenc - Bocskai u. 16.
II. hely:  Németi  János -  Debreceni u. 28.
III. hely:  Nagy Lászlóné - Iskola köz 29.

Szõlõ pálinkák:
I hely: Szabó Tamás – Hajdúböszörmény,  
Dobó I. u 53/a
II. hely: Nagy Gábor - Bartók B.u.11.
III. hely: ifj. Hegedüs Lajos – Debrecen, 
Derék u. 185.

Eper pálinkák:
I. hely:  Szegedi Sándor - Hunyadi J. u. 75.
II.hely: Nagy Lajos – Nagyhegyes, Zrínyi u. 3.
III. hely: Bereczki Imre - Árpád u. 48.

A zsûri azt a fajta pálinkát, amibõl 1 üveggel 
érkezett minõsítésre, pálinkakülönleges-
ségként díjazta. 
A pálinkakülönlegességek közül a birsalma 
pálinkát Györfi Dávid - Árpád u. 17.,  a tör-
kölypálinkát Király István - Bocskai u. 12.,  a 
cseresznyepálinkát Kovács János - Iskola 
köz 6. fõzette.
Megköszönöm a zsûri tagjainak a lelkiis-
meretes munkájukat, támogatóinknak kö-
szönjük, hogy elõsegítették rendezvényünk 
sikerét és fontosnak tartják e népi hagyo-
mány ápolását.
Egyesületünk és a magam nevében kívánok 
mindenkinek sikerekben gazdag Boldog Új 
Évet. Török Andrásné

                                                                             az egyesület elnöke 
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Szívbõl köszöntjük városunk 
90 éves lakosát 

ó egészséget 
és boldog éveket!

Bereczki Istvánt.
Kívánunk neki j

2015. november 24-én ünnepelte 
Dobi Sándor és felesége Kóti Erzsébet az 
59. Házassági évfordulóját! 
Örömteli, békés, boldog további együtt töltött éveket 
kívánnak nekik: 

Turbucz László és felesége Trubucz Lászlóné  Gál 
Julianna december 12-én ünnepelte 45. házassági 
évfordulóját családja körében. Ezúton kívánunk 

nekik jó egészséget, boldogságot.

Szeretõ családjuk

Az adventi gyertyák színe, de még a száma sem mindig azonos. Ha az adventi 
koszorúra gondolunk, négy gyertyaláng jut elõször eszünkbe, pedig a legelsõ 
adventi koszorún – 1839-ben – sokkal több gyertya égett.

A hamburgi árvaház gyermekeinek kocsikerékbõl készített adventi koszorúján 4 
nagy fehér gyertya világított a vasárnapokon, a hétköznapokon pedig (a hétköz-
napok számától függõen) 19 vagy 20 kisebb, fehér gyertyát gyújtottak meg. A 
gyertyanaptár erõsödõ fényével jelezte a karácsony és vele Jézus születésének 
közeledtét. Az adventi koszorú készítése gyorsan divatba jött, a 19. század végére 
(hazánkban a két világháború közötti idõszakra) szinte minden családban 
általánossá vált karácsony elsõ négy hetét gyertyagyújtással ünnepelni.

Lila és rózsaszín
Bár az elsõ adventi koszorú készítõje Johann H. Wichern evangélikus lelkipásztor 
volt, az adventi gyertyák hagyományos színeit mégis a római katolikus liturgiából 
kölcsönözzük. Az advent ugyanis – a húsvéti elõtti idõszakhoz hasonlóan – 
nemcsak a várakozás, hanem a böjt és a bûnbánat idõszaka is, amit a katolikus 
liturgiában lila színnel jelölnek. Ezért az adventi idõszak és az adventi gyertyák 
színe általában lila, kivéve egyet. A gyertyagyújtás sorrendjében a harmadik 
gyertya színe rózsaszínû, mivel a (bûn)bánatba már egy kis öröm is keveredik, 
ahogy egyre közeledik a karácsony.

A katolikus népi vallásosságban minden gyertya szimbolizál valamit. Az elsõ a hit 
gyertyája, Ádámot és Évát jelképezi, hiszen a bûneset után nekik ígérte meg Isten 
elõször, hogy elküldi a Megváltót. A második a remény gyertyája, amely a zsidó 
népet jelképezi, akik évezredeken keresztül várták a Messiást. A harmadik, a 
rózsaszín gyertya Szûz Máriáé, és azé az örömé, hogy a Fiú a földre jött. A 
negyedik Keresztelõ Szent Jánosé, aki utat készített Jézusnak az emberek szívé-
ben, ez a szeretet gyertyája.

Piros és fehér
A protestáns családokban, fõleg 
Nyugat-Európában nem a lila 
és a rózsaszín, hanem a pi-
ros/vörös és fehér gyertya 
szokása dívik. A gyertyák 
száma is más lehet, mivel 
sok helyütt (például az ang-
likán családokban és Né-
metország egyes részein) a 

Nagy-törpe bálvány
Tószemû Isten
Hattyúnak szárnyán
Repíts el innen

Hol csillag-kastély
Holdfényû márvány
Függönyös napfény
Világfa ágán

Hol szarvasõsök
Regõzõ vének
Örök regõsök
Együtt mesélnek...

...Csillagos égbõl
Napfénybe tûnõ
Aranyló szõrû
Szép szarvasûnõ

Üldözlek téged
Át éjszakákon
Üveghegy völgyén
Szikrázó árkon

Üveghegy völgyben
Fekete zugban
Lelket lehelve
Megboldogultan

Megboldogulva
Megbolondulva
Bolyongva, szökve
Bolygón szökelve

Utamat hágom
Három világon
Lihegve-mászva
Világfa ágon

Lihegve mászva
Lelkemmel lépve
Fekete éjbe

Fa tetejébe...

...Fekete éjjel
Szarvast kerestem
Világló ágról
A mélybe estem

A mélybe estem
S mikor felálltam
Magas magamban
Szarvast találtam

Szarvast találtam
Napot cipelvén
S Naptól vakultan
Íjam elejtém...

...Csillagok fényét
Szemembe hintõ
Szikra-szemeddel
Hátra tekintõ

Csillagos égbõl 
Napfénybe tûnõ
Aranyló szõrû
Szép szarvasûnõ

Szikra-szemedben
Ûzõ vitézed
Örökkön ûzlek
S el sosem érlek...

2012.05.31. folytatás a következõ oldalon
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négy piros gyertya mellé, a koszorú közepére állítanak egy nagyobb 
fehér gyertyát. Ez a Krisztus-gyertya, amit csak karácsony este 
gyújtanak meg. Ám azokon a területeken is, ahol a három piros és egy 
fehér gyertya divatja van, Krisztusnak ajánlják az utolsónak 
meggyújtott fehér gyertyát.

A protestáns családokban is jelképi jelentéssel bírnak a gyertyák, s 
meggyújtásukkor egy-egy odaillõ igét is felolvas a családfõ. Az elsõ 
gyertya a Fény megjelenését szimbolizálja. A második az Úté, amely 
egyszerre jelöli azt az utat, amit Jézus vállalt értünk, hogy a földre 
szállt, és azt a lelki utat is, amit nekünk kell megtennünk, hogy 
követhessük Õt. A harmadik gyertya az örömé, a negyedik pedig vagy 
Jézus személyét, vagy pedig azt a békét szimbolizálja, amit Isten az 
emberekkel kötött Jézus megszületésekor.

Advent angyalai
A hagyományos két gyertyaszín mellett gyakran látunk „tarka” 
koszorúkat is, amelyek nem feltétlenül csak a virágkötõk mókás 
kedvérõl árulkodnak. A New Age megjelenésével, a 20. század vége 
felé terjedt el szerte a világon az Advent angyalainak legendája, mely 
szerint a karácsonyt megelõzõ négy hétben négy angyal száll le a 
földre. 
Az elsõ, kékbe öltözött angyal feladata az, hogy közelebb hozza az 
egymástól elidegenedett embereket. A második, piros palástba 
öltözött angyal aranyserleggel a kezében járja végig a házakat, hogy 
szeretetet öntsön az emberek szívébe.

Miklya Luzsányi Mónika

A harmadik, fehér ruhás fénylény aktívvá teszi az emberek szívébe 
töltött szeretetet, míg a negyedik, lila ruhás angyal a békesség 
dallamát hozza el az emberek közé. 

Ez a történet ma már szájról szájra, pontosabban internetes oldalról 
internetes oldalra jár, és mint egykor a népmesék, különbözõ 
verzióban bukkan fel. Az angyalok színe azonban nem változik, talán 
azért sem, mert valahol a keresztény hagyomány hit-remény-szeretet 
hármasából táplálkozik, megtoldva egy kis fény-miszticizmussal. Így 
az adventi angyalok gyertyái is azonos színûek: az elsõé kék, a 
másodiké piros, a harmadiké fehér vagy arany, a negyediké pedig lila.

hagyományteremtõ céllal a Múzeum kávéház és 
étterem udvarán  Adventi gyertyagyújtásra invitáltuk városunk lakóit.

A  gyertyagyújtás mellett  mûsorral,  kötetlen beszélgetéssel hango-
lódtunk a karácsony ünnepére. 
Az utolsó hétvégén helyi kézmûvesek saját készítésû portékái, vala-
mint házijellegû ételek vására fogadta a karácsonyi forgatagra érke-
zõket. Ezúton szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak a fellé-
põknek  akik  mûsorukkal ünnepi hangulatot varázsoltak számunkra 
ezen a két estén.

Ebben az évben 

Az elsõ gyertyát november utolsó vasárnapján dr. Veres Margit 
polgármester gyújtotta meg.  Az adventi hétvégeken gyertyát gyújtott 
még  Szabadi Árpád esperes úr, dr. Tiba István országgyûlési képvi-
selõ és Kocsis Gábor plébános .

A balmazújvárosi Veres Péter Kulturális Központ óvodás és kisiskolás gyermek kezdõ balett 
csoportja  2015. november 08-án a Debrecenben megrendezett  „Dance Factor 2015” 
Táncosok Bajnoksága Õszi Minõsítõ és Díjkiosztó Országos Táncmûvészeti Versenyen vett 
részt. 
J bronz minõsítést értek el, melyhez szívbõl gratulálunk. 
A csoport  oktatója : Csige Beáta
égvarázs címû koreográfiájukkal 

Ha a házamat fenyõágakkal, gyertyákkal, é-
gõkkel és csilingelõ harangocskákkal díszí-
tem fel, de a családom felé nincs bennem sze-
retet, nem vagyok egyéb, mint díszletrende-
zõ. 
Ha a konyhában fáradozom, karácsonyi süte-
ményeket sütök kiló számra, ízletes ételeket 
fõzök, és az evéshez csodálatosan megterí-
tett asztalt készítek elõ, de a családom felé 
nincs bennem szeretet, nem vagyok egyéb, 
mint szakácsnõ. 
Ha a szegénykonyhán segédkezem, az öregek 

otthonában karácsonyi énekeket éneklek, és 
minden vagyonomat segélyként elajándéko-
zom, de a családom felé nincs bennem szere-
tet, mindez semmit sem használ nekem. 
Ha a karácsonyfát csillogó angyalkákkal és 
horgolt hópelyhekkel díszítem fel, ezernyi 
ünnepen veszek részt, a templomi kórusban 
énekelek, de nem Jézus Krisztus a szívem tit-
ka, akkor nem értettem meg, hogy mirõl szól 
a karácsony. 
A szeretet félbeszakítja a sütést, hogy a gyer-
mekét megölelje. A szeretet hagyja a lakásdí-

szítést, és megcsókolja a házastársát. A sze-
retet barátságos az idõszûke ellenére is. A 
szeretet nem irigyel másokat házukért, ami-
ben jól kiválasztott karácsonyi porcelán és 
odaillõ asztalterítõ van. A szeretet nem kiált 
rá a gyerekekre, hogy menjenek már az útból, 
hanem hálás érte, hogy vannak, és útban tud-
nak lenni. A szeretet nem csak azoknak ad, 
akiktõl kap is valamit, hanem örömmel aján-
dékozza meg épp azokat, akik ezt nem tudják 
viszonozni. A szeretet mindent elvisel, min-
dent hisz, mindent remél, mindent eltûr. A 
szeretet soha el nem múlik. A videojátékok 
tönkremennek, a gyöngysorok elvesznek, a 
számítógépek elavulnak.A szeretet ajándéka 
megmarad.

Pál Petra a balmazújvárosi Református 
Általános Iskola 3. osztályos tanulója a Bal-
tazár Dezsõ Általános Iskola által szervezett 
Hajdúvidéki Református Egyházmegyei 
Zsoltáréneklõ versenyén III. helyezést ért el. 
További szép sikereket kívánunk szerkesz-
tõségünk nevében.
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Szovjet meséken felcseperedõ kortársaim bizonyára emlékeznek 
Katajev egyik mûvére, melyben egy Annuska nevû kislány egy 
különleges virágot kap, melynek szirmait letépve, egy varázsige 
segítségével teljesülhetnek a kívánságai. Hétszínvirág volt a neve.
Balmazújváros is magáénak tudhat egy ilyen erõvel bíró, sokszínû, 
csodatévõ virágot. A Hétszínvirág Színjátszó csoportot. Kultúrára 
éhezõ és hál'Istennek fogékony gyermekeinket, több társulat be-
mutatójára elvittük már, (ezekrõl rendszerint izzadtan, a gyerekek 
utáni futkosástól meggyötörve távoztam). Azonban olyan áhítattal 
nem néztek még végig egyetlen darabot sem, mint 
az Egyesített Óvoda és Bölcsõde Intézmény 
színjátszó munkaközösségének elõadását. Nehéz 
megmondani miért, de az egész elõadást sajátunk-
nak éreztük.
Már a nevük is varázsigeként hat, hiszen, ha a gye-
rekek meghallják, bizonyosra vehetõ, hogy évente 
kétszer is megtelik egy színházterem. Teljesen 
mindegy, hogy mit adnak elõ. Nincs is annál na-
gyobb öröm a gyerekek számára, mint hogy az 
általuk ismert és szeretett óvó néniket a színpadon 
látják, akik most nem a csoportszobában 
mesélnek, hanem õk maguk is a mese részei! Egy 
színházban! 
Miben rejlik a csoda? Abban, hogy ennek a 
virágnak valamennyi (még, ha kicsit több is, mint 
hét) szirma varázslás közben végig a sok kis 
Annuskára, és csakis rájuk gondol. Nem a bevétel, 
vagy a jó kritika motiválja õket, hanem az, hogy az 
általuk is nevelgetett gyermekek szemében is 
viszontlássák azt a fényt, amely az õ játékukat is 
kíséri. Sikerült. A legnagyobb kritikusok ezúttal is 
szeretettel fogadták a karácsonyi ajándékot, a 
Holle anyó c. mesét. 
Nem tisztem kritikát írni a rendezésrõl, a színészi 
játékról. Inkább azt szeretném röviden megosztani Önökkel, a mi kis 
családunkra milyen hatással volt az elõadás. 
Egyrészt bámulatos, hogy az akciódús, digitalizált, szemrontóan 
villódzó mesékhez szokott gyerekeket is székhez tudták szögezni. 
Hogy minimális eszközökkel, csillogó, csodakütyük nélkül milyen 
csodás díszleteket tudtak varázsolni, és milyen ötletes megoldásokkal 
rukkoltak elõ! (Ez már a harmadik darab, amit tõlük láttunk, de a 
gyerekeknek is feltûnt, hogy hány élete van egy csoportszobai játék-
bútornak!) Felnõttként végignézve az ismert történetet, a lusta- 
szorgos, rossz- jó, ki mit érdemel, jutalom-bûnhõdés téma mellett az 
jutott eszembe, milyen jó lenne, ha több Borcsája lenne ennek a 
világnak. Olyan emberek, akik nem okolnak mindenért másokat, akik 
az apró dolgoknak is tudnak örülni. Akiknek jósága természetükbõl 
fakad, és akik ezért  cserébe  azonban  nem  várnak  jót.  Akik a kenyér 

mögött észreveszik a kemencét és tudják, hogy a gyümölcs a fa 
ajándéka. És hogy néha azok is segítségre szorulnak.
Hogy a gyermekeimnek mi járt a fejükben közben, azt nem tudom. Én 
csak három tátott szájat láttam, pislogni nem merõ szemeket, moso-
lyokat és hallottam, ahogy hangosan kiáltva segítenek a kiskakas-
nak… A darab végén pedig átszellemülten énekeltek együtt a szerep-
lõkkel. Õk igazán furcsa módon dolgozták fel a látottakat. Koruknál 
fogva megfogalmazni még nem tudják gondolataikat, de az bizonyos, 
hogy teljesen hatása alá kerültek. A legnagyobbik (5 éves) közvetlenül 
az elõadás után így nyilatkozott:” Annyira jó volt, hogy el sem tudom 
mondani, mennyire!!” Majd kioktatott egy kislányt arról, hogy az 
ajándékba kapott mézeskalács hópihe karácsonyfadísz, egyébként is 

emlék, nem lehet galád módon, a helyszínen elfogyasztani! Aztán 
pedig végérvényesen elhatározta, hogy ha nagy lesz, már nem is 
paleontológus, hanem inkább rendezõ szeretne lenni, és egész jó 
tervekkel rukkolt elõ.  A középsõ (3 éves) karácsonyra fenyõfa helyett 
mindenkinek almafákat rajzolt ajándékba, a legkisebb (20 hónapos) 
egyrészt tágra nyitott szemmel, mozdulatlanul nézte végig az elõ-
adást, másrészt otthon szent meggyõzõdéssel állította, hogy az óvó 
nénik a karácsonyi angyalok, mi meg meghagytuk õt ebben a hité-
ben… És természetesen mindhárman türelmetlenül várják, hogy 
Borcsa megérkezzen Holle anyóhoz, hogy rázzák már meg végre azt a 
dunnát…
Ha valaki hasonló élményekre vágyik, és idén elmulasztotta, csak 
mormolja a varázsigét és májusban egy új mesével újra átélheti a 
csodát.

Tarcsai Ilona
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Morva tette az i-re a pontot Orosházán.

Orosházi FKSE-Linamar–Kõnig- Trade Balmazújvárosi KK 
23–25 (11–11)
Orosháza, 350 nézõ. Vezette: Bacs, Bóna
Orosháza: Miklós – Komporály 4, Németh G., Buday D. 1, Mazic 1, 
Stranig J. 8, Tárkányi 1. Cs: Berta, Suhonjic 1, Cemas 4, Varsandán 
Á., Knezevic 3, Pásztor M., Szeitl.   Edzõ: Vladan Jordovic

Balmazújváros: Paul – Balda 2, Morva Z. 1, Simovic, Balázs 1, Lazic 
3, Kekezovity 4. Cs: Oláh, Hanták 2/1, Vranac 3, Korsós Á. 1, István 5, 
Temesvári 3, Tomic.   Edzõ: Füzesi Ferenc
Kiállítások: 4, ill. 12 perc Hétméteresek: –, ill. 1/1

Morva Zoli labdájából Kekezovity szerzi az elsõ gólt, majd Balda 
remek passzából ismét õ talál a kapuba. A fegyelmezett védekezés 
eredménye, hogy rövid idõn belül a villámléptû szélsõ egy remek 
indítással visszaadja társának és Balda gól után 0-3 a 6. percben. A 
korai idõkérés jön is a hazai csapatnál és némileg rendezik soraikat, 
így 4-5 után 5-6 a 16. percben. A 19. perc után vezet elõször a hazai 
csapat, de a szünet elõtt még visszaveszik Korsósék az elõnyt, majd 
Cemes egalizál (11-11) a dudaszó elõtt. 
Budayt pihenteti a hazaiak mestere, de így 1-2 gólos lépéselõnyben 
folyik játék a 42. percig, ekkor István Peti 17-16-re alakít, majd Lazic 
gólja után újra István eredményes, aztán Temesvári köszön be há-
romszor a hazai kapuba és 19-21 -re vezetünk 53 perc elteltével. Jól 
játszik a csapat, egy 45-50 fõnyi Balmaz szurkoló ûzi-hajtja ked-
venceit és mindenki érzi, hogy van keresni valónk ezen a mérkõ-
zésen. A hajrában emberhátrányba kerülve Lazic 20-23-ra alakít. 
Balázs Sasa ismételt kiállítását követõen melegnek tûnt a helyzet, de 
hõsiesen küzdenek játékosaink. Az utolsó percre 23-24 -re alakult az 
állás és támadtak a zöld-sárgák az egyenlítésért. Morva Zoli beleka-
pott egy hazaiak által szélre passzolt labdába így kapusunkhoz került a 
labda, majd Paul Teodor rutinosan higgadtságra intette társait. Az 
egész pályára kitámadó hazaiakat sikerült kipasszolgatni és a vége 
elõtt nemsokkal a ziccerben került Morvának betalálni és ezzel biz-
tossá tenni a Balmaz gyõzelmét.

Vladan Jordovics: – Nagyon szoros mérkõzés volt. Németh Gábor 
korai sérülése megzavart bennünket, néhány technikai hibát követ-
tünk el, igaz, jól védekeztünk. A második felvonásban szerencsénk sem 
volt.

Füzesi Ferenc: – Jól védekezett mindkét csapat, hullámzott a táma-
dójátékunk, de a végén emberhátrányban is eredményesek tudtunk 
lenni és nagyon értékes gyõzelmet arattunk egy jó Orosháza ellen.

Ez a mérkõzés akár a kézilabdázás propagandája is lehet, érdekes 
örömtánc a Balatonfüred részérõl.

Kõnig-Trade Balmazújvárosi KK – Balatonfüredi KSE 23–24 
(10–11)
Balmazújváros, 800 nézõ. V: Bócz, Weidemann

Balmazújváros: Paul -Balda 4, Oláh 4, Simovic 1, Hanták 2, Lazic 6, 
Kekezovity 1. Cs: Bagi (kapus), Temesvári 1, Korsós, Tomic, Balázs S. 
1, Morva, Vranac 1, István 2.  Edzõ: Füzesi Ferenc

Balatonfüred: Fazekas – Gábori 2, Petrovszki 4/2, Bánhidi, Gerdán, 
Zdolik 2, Bóka 4. Cs: Rózsavölgyi (kapus), Németh,Törteli, Szõllõsi B. 
7, Gyene, Ligetvári 3, Kaspárek, Kemény 2.   Edzõ: Csoknyai István
Kiállítások: 8, ill. 6 perc. Hétméteresek: 1/0, ill. 5/2

A tizedik percben vendégeink vezetnek 1-3, de Oláh kettõ és Lazic 
találatával a Balmaznál az elõny 4-3.
20 perc elteltével 7-6, aztán Paul megfogta Gyene 7 méteresét, de 
mégsem sikerült növelni az elõnyt, sõt fordítanak a (24.p:7-9) Csok-
nyai tanítványok. A változatos mérkõzésen újabb fordulat következik, 
most Balázs Sasa góljával vezetünk 10-9 -re 28 p, után. Az utolsó 
másfél perc a füredi csapaté és 10-11-el pihennek a csapatok.
A folytatásban István Peti gólja után Bagi Pisti 7 méterest véd és egy 
percen belül két újvárosi gól, 13-11-re vezetünk. Nagy tempóban 

játszanak a csapatok és változatos és élvezetes a mérkõzés, 14-15 után 
a 39.p: 15-15,. Vendégeink Szõllõsi vezérletével alig egy perc alatt 
háromszor eredményesek és 15-18-ra vezetnek. Egy kisebb holtpont 
látszik a csapaton és miután Hanták 7 méterest hibáz, Füzesi kikéri 3. 
idejét. Hatni látszott az intelem, a 7 méteresre beszálló Bagi ismét há-
rít és új erõre kap a csapat. Temesvári labdájából Lazic eredményes 
21-22, és ekkor 4:30 van vissza. Nagy csata folyt a pályán és egy 
füredi találat után Balda volt szemfüles és labdát szerezve 22-23-ra 
alakít. Az utolsó találatot is jobbszélsõnk szerezte majd Paul megfogta 
Szõllõsi lövését és egy perc volt vissza 23-24. Támadhattunk az 
egyenlítésért és ekkor már a lelátón mindenki állva nézte a mérkõzést. 
Másodpercekkel a vége elõtt István Peti egy blokkolt lövést összeszed 
és a füredi kapus felsõ karját találja telibe, így elmarad az egyenlítés, 
majd örömtáncba kezd a Balatonfüred csapata.
Ezt a mérkõzést bármikor be lehetne mutatni az igen népszerû sportág 
propagandájaként, annak ellenére, hogy akadtak hibák és kisebb 
hullámvölgyek mindkét oldalon.

Füzesi Ferenc: – A nagyon izgalmas mérkõzésen megérdemeltük vol-
na a döntetlent, az utolsó labda a kezünkben volt. A végjátékban csa-
patom megmutatta a küzdeni tudás legfelsõbb szintjét. Nagyon jól ját-
szott csapatom, a vereség a balszerencsén múlott.
Csoknyai István: – A jó játék mindkét fél részérõl elmaradt. Óriási 
küzdelmet láthatott a szép számú közönség. Otthon fájó vereséget 
szenvedtünk a Balmazújvárostól, most visszavágtunk, de szerencsével 
nyertünk.

Tatabánya húzta az idõt a végén és örültek az egygólos 
sikernek.

Grundfos Tatabánya KC- Kõnig-Trade Balmazújvárosi KK 29 – 
28 (19 – 16)
Tatabánya, 800 nézõ. Vezette:Hargitai, Markó.

Tatabánya: Mijatovic – Pásztor 4/3, Krsmancic 2, Bodó 6, Szöllõsi Sz. 
3, Katzirz, Vujovic 6. Cs: Borbély (kapus), Dénes, Diaz 4, Juhász Á. 2, 
Lele, Crnoglavac 2,.    Edzõ: Vladan Matic

Balmazújváros: Paul – Balda 2, Morva 3, Simovics 2, Balázs, Lazics 
3, Kekezovity 5. Cs: Bagi (kapus), Hanták 5, Oláh G. 2/2, Vranac 2, 
István, Korsós, Tomic 2, Temesvári 2.     Edzõ: Füzesi Ferenc
Kiállítások: 6, ill 10 perc. Hétméteresek:5/3, ill 2/2.

Csapatunkból többen visszatértek egykori sikereik helyszínére. 
Egykor játszott itt Füzesi Ferenc, a közelmúltban Kekezovity, Balda 
és a legfrissebb tatabányai távozó Paul Teodor, a bemutatásnál 
nagyobb taps volt e nevek hallatán. Paul azonnal megmutatta semmit 
nem felejtett, az elsõ két lövést hárította majd Lazic talált a kapuba. 
Kekezovity majd Balda következett 5. perc után 0-3. A mérkõzés 
elején jól játszik a Balmaz csak a 13. percben egalizálnak Szõllõsiék 
Sz-ék 6-6. A játékrész felénél belelendül a hazai csapat , 8-8 az 
eredmény, majd állandósul a hazai vezetés. Hanták Jozefék részérõl is 
lehet látni szép dolgokat, elõbb jó ütemû passzából Kekezovity háttal 
a kapunak talál be, majd a kínaira feladott labdát értékesíti a kiváló 
szélsõ 28.percben 17-15.
Rosszul kezdõdik a második játékrész, Temesvári csak 8 perc után 
lövi az elsõ gólunkat 23-17 az állás.
A folytatásban felváltva esnek a találatok, így 48 perc után 28-22. 
Ekkor Paul megfogja a fiatal válogatott szélsõ Pásztor 7 méteresét és 
további négy védést bemutatva lendületbe jön a Balmaz az 55. percre 
28-26-ra módosul az állás. Megremegni látszik a hazai játékosok 
keze, kapufa, mellé, majd vonalra lépés jellemzi a kapkodásukat. Az 
58. percben a rutinos Diaz Ivo talál a kapunkba, majd erre Tomic 
azonnal válaszol. Kapusunk újabb 7 méterest hárít, majd Hanták hoz-
za egygólosra az eredményt. A hazai idõkérést követõen nem sikerül 
labdát szerezni, így a Tatabánya visszavágott a Balmazújvárosban 
elszenvedett idei egyetlen vereségükért (24-18).

Vladan Matics: – Csapatom az õsszel jól szerepelt. Megyünk tovább 
ezen az úton.
Füzesi Ferenc: –  Jó mérkõzés volt.  A  Tatabánya  bizonyította,   hogy 

folytatás a következõ oldalon
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lett. Ez jó is, meg nem is, mert így mások is tudtak pontot csenni tõlük, nem csak 
mi.

Hogyan tervezték meg a téli alapozási idõszak programját?

Már vége az edzéseknek, pár nap pihenõ után két hétre (17-tõl - 30-ig) Dubaiba 
utazunk, ahol egy arab sejk meghívására egy nemzetközi tornán veszünk majd 
részt. Erõs mezõnyben mérettethetjük meg magunkat, emellett pedig persze 
próbálunk majd idõt szakítani a pihenésre is. Ránk fér már a kikapcsolódás, 
július közepe óta „nyomjuk”. Január 11-én kezdjük a felkészülést, Szlovákiába 
két tornára is meginvitáltak minket. A tervek szerint játékosmozgás nem 
várható.

miért is áll az élcsoportban. Büszke lehetek játékosaimra, 
nagyot küzdöttek.

Rövid részlet Füzesi Ferenc a haon.hu -nak adott nyilatko-
zatából:
"Számított rá, hogy a hatodik helyen állnak majd a bajnok-
ság ezen szakaszában?

Bevallom, ezt még legtitkosabb álmaimban sem reméltem. 
Elõzetesen több rivális is erõsebbnek tûnt annál, mint amit 
végül mutatott. Azt hittem, az Orosháza, a Gyöngyös és a 
Cegléd is komolyabb játékerõt képvisel majd, de nem így 

Kiváló idõben, mintegy kétszáz induló 
részvételével került megrendezésre a 
hagyományos Mikulás futás. A fiatalok 
800 m-en versenyezhettek, míg a felnõttek 
a MelaVite 6 km-es, az Okula-Optika 14 
km-es és a Szendi Vasudvar 21 km-es 
távon mérték össze tudásukat. 
A különdíjakat dr. Veres Margit 
polgármester és a Csapesz Kerékpárbolt, a 
DHS kerékpárok forgalmazója ajánlották 
fel. 

Ebben az évben elõször minden résztvevõ díjmentes belépõt kapott a 
Kamilla Gyógyfürdõbe és a gyermekek egy-egy kedvezményes 
lehetõséghez jutottak a Nyuszi-Hopp Játszóházba. Elismerés illeti 
Szabóné Sándor Judit önkormányzati képviselõt, hogy ezt a nagyszerû 
kezdeményezését sikerült megvalósítania. Köszönet a társszervezõ 
Szendi Vasudvarnak, a rendõrségnek és a polgárõrségnek is.
Részletes eredmények és fotók a www.finishline.hu oldalon!

Kocsár László

Hegedûs Lajos

Január 16. (szombat) 16 óra  

Január 30. (szombat) 16 óra
ALVIN ÉS A MÓKUSOK -A MÓKÁS MENET
 színes, mb. amerikai családi vígjáték 86 perc  2015.

Január 30. (szombat) 18 óra

SNOPY ÉS CHARLIE BROWN - A Peanuts film -   (3D-s 
vetítés) 
színes, mb. amerikai családi animációs film 92 perc  2015
Január 16. (szombat) 18 óra
MEGJÖTT APUCI
színes, mb. amerikai vígjáték 96 perc  2015

POFÁZUNK ÉS VÉGÜNK MIAMIBAN 
színes, mb. amerikai  vígjáték 101 perc  2015.

Balmazújváros, Kossuth tér 18

Veres Péter 
színházterem

Kulturális  Központ 

3D teljes árú jegy: 1400 Ft, gyermek 1200 Ft.
Teljes árú jegy: 1200 Ft, gyermek jegy: 1000 Ft.

 Január 15-ig még megtekinthetõ Chagall, 
Dalí, Dix, Dürer és Schongauer bibliai illusztrációiból rendezett 
kiállítás.

a Semsey kastélyban a 

Bõvebb információ: www.semseykastely.hu,  tel.: 52/821-555

Január 30. szombat:  Város bálja

Január 6. szerda 10 óra
Koszorúzási ünnepség Veres Péter író, politikus születésének 
119. évfordulója alkalmából.
Helyszín: Veres Péter Kulturális Központ melletti díszpark

Január 22. péntek:  Magyar Kultúra Napja
Bõvebb információk a plakátokon.

Szeretettel hívjuk Önt és kedves családját nyitott istentiszteleti alkalmainkra, 
melyet minden vasárnap délelõtt 10 órától tartunk a BAKI Ifjúsági Házban 
(Balmazújváros, Batthyány utca 26).
 A részvétel semmilyen elkötelezettséggel nem jár, 
felekezettõl és vallástól függetlenül látogatható.  
Megtisztelõ érdeklõdését elõre is köszönjük! 
Karancsi Csaba baptista lelkipásztor 



COOP ÜZLETEKBEN!

Központi ABC - Balmazújváros Veres P. u. 5.

10.sz. ABC - Balmazújváros Gábor Á. 20.

Vegyi- Háztartási bolt - Balmazújváros Veres P. u. 5.

Hortobágy ABC - Hortobágy  Kossuth u. 10.

12.sz. ABC - Nagyhegyes Kossuth u. 3/b.

Balmazújvároson, 
Hortobágyon, Nagyhegyesen

boltjaink:

széles választékkal, friss árukkal,

több mint 600  coop márka termékkel,

minden héten új akcióval várjuk a

Iroda:
Balmazújváros, Veres P. u. 7.

Nyitva:
Hétfõ, Szerda, Péntek:

8:30 - 12:30-ig
 Kedd, Cütörtök
12:00 - 17.00-ig

A részletekrõl érdeklõdjön irodánkban és elérhetõségeinken:

Megköszönve az egész éves sikeres 

együttmûködést, kívánunk 

eredményekben gazdag, 

boldog új esztendõt minden 

kedves ügyfelünknek!

Kobialka Krisztina

06-30/907-8350

Kobialka József

06-30/461-6274

Kobialka Krisztina és Kobialka József
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